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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
Der var tale om en kort dagsorden og mødet var forberedelsesmøde til Kongressen 
samt til første møde i den nye bestyrelse 10. april. 
Dagsorden blev godkendt uden bemærkninger. 
 
Punkt 2: Nyt fra formanden 
Eventselskab 
MA og JEM oplyste, at der nu er udarbejdet profil og jobopslag til stillingen som 
direktør for eventselskabet, der i første omgang skal stå for afvikling af WorldTour-
løbene fra 2025 til 2027. Ansættelsesudvalget har udover selskabets formand og JEM 
deltagelse af repræsentanter fra Københavns Kommune og Sport Event Denmark, og 
der forventes ansat en direktør pr. 1. juni 2024. Sekretariatet vil som udgangspunkt 
være placeret i Idrættens Hus med mulighed for arbejdsstationer i Københavns 
Kommune. JEM oplyste, at det presser lokalesituationen i administrationen, men at 
der bliver kigget på forskellige løsningsmuligheder. 
 
DM-ugen 
MA orienterede om pressemødet ifm. præsentation af ruterne til DM i landevej under 
DM-ugen. Det var et meget positivt møde, hvor der igen var stor opbakning fra både 
DIF, Herning Kommune og Herning CK. Det var også positivt, at paracyklingen i år 
indgår i programmet og kører DM lørdag i DM-ugen. 
 
Communityprojektet 
App’en ”CyklingDanmark.cc” er nu i luften, og bestyrelsen ser frem til at potentialet 
bliver udfoldet. JEM oplyste, at der er søgt DIF-projektmidler til at fortsætte arbejdet 
det kommende år, hvilket er nødvendigt, hvis gevinsterne skal realiseres. Dialogen med 
DIF er meget positiv, og JEM er fortrøstningsfuld ift. mulighederne for tildeling af 
midler.  



 

Klubgodkendelse 
MA oplyste, at der er uklarhed om processen ifm. godkendelse af nye klubber og 
klubnavne, og at området bør behandles på bestyrelsesmødet den 10. april. Det er især 
spørgsmålet vedr. kommercielle navne samt etablering af klubber med kommercielle 
interesser, der er en udfordring. 
 
MA er i dialog med DIF’s udviklingschef vedr. reglerne for foreningernes virke, ligesom 
distrikterne skal involveres i udarbejdelsen af en klar proces for godkendelse af 
klubber. 
 
MMT pointerede, at det var en god anledning til gennemgå DCU’s klubmedlemskaber 
for at se på muligheder for løsninger, der tilgodeser forskellige ønsker. JEM mindede 
om, at kommercielle aktører har mulighed for at tegne en arrangørlicens, og han vil 
fremsende materiale på tidligere aftaler. 
 
Henvendelser fra sportslig sektor vedr. U19P 
JEM orienterede om en henvendelse fra den sportslige sektor, der ønsker, at 
bestyrelsen forholder sig til udfordringer, hvor U19P-ryttere både er udtaget til 
landshold og team. Der er forslag om klare regler eller retningslinjer på området, så 
ryttere ikke kommer i klemme. MM spurgte til muligheden for at samarbejde om en 
sæsonplan allerede ved udgangen af sæsonen, og der var enighed om, at der er behov 
for en styrket dialog. Punktet vil blive behandlet på bestyrelsesmødet 10. april. 
 
Deltagelse i ungdoms-EM i MTB 
MTB-udvalget har sat spørgsmålstegn ved, at der ikke stilles med U15-landshold til 
MTB ungdoms-EM i Sverige. Ungdomslandstræner Benjamin Justesen og elitechef 
Morten Bennekou havde på et møde med MA redegjort for baggrunden for 
beslutningen, der blandt andet bunder i utilsigtede hændelser ved de seneste års 
stævner. 
 
JL kunne bekræfte den sportslige sektors oplevelse af, at stævnet har udviklet sig fra 
at være en positiv begivenhed med det sociale i fokus til et ekstremt elitært stævne 
med meget krævende ruter, hvor især pigerne ender med dårlige oplevelser pga. 
reglerne om seedning og team relay.  
 
Bestyrelsen bakker helt op om den sportslige sektors klare retningslinjer for, at elitær 
talentudvikling og resultatfokus ikke hører hjemme i børneklasserne, og at DCU på den 
baggrund ikke skal have landsholdsaktiviteter for børn i U15, hvor de er ned til 12 år. 
Det er ærgerligt og bekymrende, at UEC ikke blot har understøttet, men direkte 
tilskyndet den elitære og negative drejning, som et ellers enormt positivt stævne har 
taget. MA vil undersøge de øvrige nationers oplevelse i Nordic Cycling, ligesom han vil 
rejse spørgsmålet for UEC forud for, at stævnet kommer til Danmark i 2026 og 2027. 
 
Der var enighed om at støtte tilgangen, hvor landstræneren deltager med U17, mens 
MTB-udvalget måske sammen med MTB Talent Danmark kan sætte rammerne for U15-
deltagelsen, så det elitære nedtones og det bliver en god oplevelse for alle. Man kan 
evt. hente inspiration i BMX, hvor der er internationale mesterskaber for børn, hvilket 
håndteres af BMX-udvalget med objektive kvalifikationskrav, der både er med til at 
reducere konfliktpotentiale og ikke kræver den sportslige sektors involvering. 
 



 

Pumptrack 
MA oplyste, at han sammen med Ulrich Gorm (UG) har møde med Velosolutions vedr. 
pumptrack-disciplinen i Danmark. Velosolutions er et schweizisk firma, der bl.a. bygger 
pumptracks, og UCI har tildelt dem rettighederne til UCI-løb. Det skaber en meget 
uhensigtsmæssig sammenblanding af interesser, hvor Velosolutions får en dobbeltrolle 
som både rettighedshaver, arrangør, klubkontakt og sponsor. MA har orienteret den 
danske UCI-repræsentant om de udfordringer, konstruktionen giver i Danmark, hvor 
der er klare retningslinjer for foreningsaktiviteter og kommerciel virksomhed. Desuden 
er det et problem, at Velosolutions har forventninger om, at DCU stiller platforme og 
lignende til rådighed uden aftale eller betaling, hvilket både MA og UG har afvist. 
 
Der var enighed om, at samarbejdet med en kommerciel partner skal være på 
baggrund af klare kontraktuelle forhold, og at Velosolutions er at betragte som en ren 
kommerciel partner. 
 
 
Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen 
Cross-udvalget 
MM oplyste, at Cross-udvalget har fremsendt en meget gennemarbejdet aktivitetsplan 
med tilhørende budget, der beløber sig til ca. 50.000 kroner for både hjemlige camp- 
og talentaktiviteter og udlandsture, der primært er båret af frivillige og egenbetaling.  
 
Der var enighed i bestyrelsen om at bakke op om udvalgets gode initiativer, og der skal 
findes en finansieringsløsning, da der desværre fortsat ikke er midler at hente i 
aftalerne ift. den sportslige sektor. Det meget stramme budget gør det også svært at 
finde alle pengene i DCU-regi, og MM vil kontakte distrikterne med en forespørgsel om 
hjælp til medfinansiering. MA fastslog, at udvalget har præsenteret et ekstremt flot 
sportsligt program inden for en meget begrænset økonomisk ramme, og at der skal 
findes penge til det gode arbejde. 
 
 
Baneudvalget 
DBC Ballerup har udpeget formand Bjarne Kratholm til Baneudvalget, og bestyrelsen 
byder Bjarne velkommen. 
 
Trialudvalget 
MM orienterede om, at trial meget gerne vil være en del af DCU’s licensstruktur, hvor 
de hidtil har været fritaget, da disciplinen ikke modtager løbsstøtte fra DCU eller 
distrikterne. MM foreslog, at trial blev præsenteret for samme licensmodel, som BMX 
har, hvilket der var opbakning til.  
 
Formændene for trialklubberne er meget engagerede i DCU’s medlemsdemokrati, og 
det var et stort ønske fra bestyrelsen at imødekomme udvalgets anmodning og finde 
en god løsning for disciplinen. 
 
MTB-udvalget 
JA oplyste, at der har været møde med MTB-udvalget om en styrkelse af udvalget og 
en udvidelse af indsatsområdet. Det nuværende udvalg har været meget engageret i 
MTB-ligaen og DM, og håbet er, at udvalgets arbejdsområde fremover kan omfatte 
områder som talentudvikling, rekruttering strukturen for MTB.  



 

Marck Hviid Borning og Peter Savage har begge stillet sig til rådighed for MTB-udvalget, 
og begge distrikter har været hørt, så der var enighed om at godkende dem som nye 
medlemmer af MTB-udvalget. Bestyrelsen byder Marck og Peter velkommen og takker 
for, at de vil bidrage til udviklingen af MTB herhjemme.  
 
Udvalgsarbejdet generelt 
JEM påpegede, at der er behov for en mere ensartet møde- og beslutningsstruktur ift. 
udvalgene, da de er centrale for at kunne både drive og udvikle DCU. Udvalgsarbejdet 
bør prioriteres i meget høj grad, og derfor vil JEM selv sætte en proces i gang i løbet af 
2024 for at understøtte bedre forhold for udvalgene og sikre tættere kontakt mellem 
bestyrelse, distrikter og udvalg. 
 
Der var enighed om, at der behov for at styrke udvalgenes rolle, og bestyrelsen hilste 
JEM’s initiativ meget velkommen. 
 
 
Punkt 4: Gennemgang af Kongressen 2024 
4.1 Gennemgang af materiale 
JEM gennemgik både materialet til selve Kongressen og præsentationen af økonomien 
på temadagen. Bestyrelsen udtrykte stor anerkendelse af det bagvedliggende arbejde 
og ikke mindst det store indblik i sammenhængen i økonomien, som præsentationen 
giver, og som fuldstændig er i tråd med den transparens, som bestyrelsen ønsker. 
 
Præsentationen giver også et meget tydeligt billede af, at DCU’s økonomi er meget 
afhængig af kommercielle aftaler og bundet i fx projektansættelser og kortsigtede 
bevillinger, og at der er behov for fundamentalt at ændre den økonomiske struktur for 
at understøtte ønskerne om flere medlemstilbud, hjælp til løbsafvikling og mere 
klubudvikling. 
 
4.2 Beslutning om formandens honorar 
JEM oplyste, at der er budgetteret med et uændret honorar til formanden, men at det 
skal vedtages på Kongressen. Der var enighed om at indstille til et uændret honorar. 
 
JA pointerede, at det er vigtigt at få defineret formandens opgaver og ansvar baseret 
på de nye anbefalinger fra DIF samt at få beskrevet en klar opgavefordeling for andre i 
bestyrelsen både for at begrænse formandens arbejdsbyrde og for at gøre 
forventningerne tydelige ift. honorering. Der var enighed om at behandle det punkt på 
bestyrelsesmødet den 10. april. 
 
3. Personer på valg og i udvalg 
JEM gennemgik valgene på Kongressen, hvor der ikke er er lagt op til kampvalg. Det er 
meget positivt, at de fleste udvalgsformænd ønsker at fortsætte, så der sikres 
kontinuitet i arbejdet. 
 
Følgende havde meldt sig til som kandidater: 
Ordensudvalget  
Mark Poul Stahlbaum Larsen (villig til genvalg)  
Henrik Bitch Kirk (stiller op til vakant plads) 
 
 



 

Landevejsudvalget 
Lotte Schmidt (villig til genvalg) 
 
MTB-udvalget 
Michael Lajer (villig til genvalg) 
 
Crossudvalget 
Anders Gudnitz (genopstiller ikke) 
Michael Salbo (stiller op) 
 
e-cyklingudvalget 
Jesper Svenningsen (villig til genvalg) 
 
Kommissærudvalget 
Jens Peter Hummelshøj (villig til genvalg) 
 
Trialudvalget 
Jonas Boritz Kristiansen (villig til genvalg) 
 
Alle udvalgsformænd vælges for en periode på to år. 
 
Til bestyrelsen opstiller: 
Næstformand 
Johnny Lillelund (stiller op) 
 
Bestyrelsesmedlem (to pladser) 
Mette Wandahl (genopstiller ikke) 
Morten Madsen (stiller op) 
Henriette Korneliussen (stiller op) 
 
1.-suppleant 
Kirsten Herup Søvang (stiller op) 
 
2.-suppleant 
Pelle Clemmensen (stiller op) 
 
Næstformand og bestyrelsesmedlemmer vælges for en periode på to år, mens 
suppleanter vælges for en periode på et år. 
 
 
Punkt 10: Eventuelt 
MA var blevet gjort opmærksom på, at DCU ikke har indskrevet eller implementeret 
regler ift. transkønnede atleter. MA foreslog, at der søges rådgivning hos DIF ift. at få 
formaliseret området i DCU også i overensstemmelse med både danske og 
internationale anbefalinger og regler, hvilket der var enighed om. 
 
 
Næste bestyrelsesmøde er 10. april 2024. 
 
 


